
فاجعه اجتماعی در پس قطعی اینترنت
کارشناس ارشد ارتباطات و رسانه هشدار داد: کارشناس ارشد ارتباطات و رسانه با تاکید 

بر اینکه اینترنت زیربنای اطلاع رسانی، 
امــور اداری، خدمات عمومــی، تولید، 
آموزش و بهداشــت شــده است، گفت: 
اینترنت به دستگاه گردش خون جامعه 
تبدیل شــده که اختلال جــدی در آن 
ممکن اســت به یک فاجعــه اجتماعی 
بینجامــد. به گــزارش ایرنا، با توســعه 
اینترنت و فضای مجازی، زندگی ها تغییر 
کرده و ارتباطات دچــار تحول عظیمی 
شده تا آنجا که برای انجام هر کاری اعم 
از ســفارش دادن غذا، خریدن کالا، به 
اشتراک گذاشتن تصاویر با دوستان و... 
کافی است بر روی رایانه یا گوشی همراه 

یک یا دو کلیک کنیم.
وضعیتی که تا چندین سال پیش غیرقابل 
تصور بود و برای اطلاع از اخبار روز، مجبور 
بودیم هر صبح به باجه روزنامه فروشــی 
مراجعه کنیــم تا از اتفاقــات روز باخبر 
شویم یا با طی مسافتی تا فلان فروشگاه، 
مایحتاج روزمره را تهیــه و با دلتنگی از 

دوری عزیزان استفاده کنیم.
در حقیقت، اینترنــت دیگر ابزاری برای 
تبادل اطلاعات نیســت و به وســیله ای 
تبدیل شده که به افراد امکان تولید محتوا، 
کسب درآمد، برقراری ارتباط با یکدیگر، 
دانش آموختن و اشاعه موارد بهداشتی 
به خصوص در روزهای کرونایی می دهد. 
به همین دلیل می توان گفت به عضوی 
از اعضای خانواده یا وســیله ای از وسایل 
ضروری تبدیل شده است که در صورت 
قطع یکباره، خلأ آن به شدت احساس و 

افراد به نوعی سردرگم می شوند.
چنانچه چند روز پیش شاهد این اتفاق 
بودیم که قطع شــدن ۶ ســاعته فضای 
اینترنتی واتساپ، فیس بوک و اینستاگرام 
تا چه میزان خســارت مالی را تحمیل و 
ترس و وحشت عدم بازگشت آن با افراد 

چه کرد.

 سرعت رشــد کاربران در 
اینترنت ۷ برابر بیشــتر از 

رشد کل جمعیت است
موضوعــی که یک کارشــناس ارشــد 
ارتباطات درباره درهم تنیدگی اینترنت 
و زندگی عامه مردم از لفظ اینترنت خانه 
اول مردم دنیا استفاده می کند و می گوید: 
زندگی انســان امروزی چنان با اینترنت 
در هم تنیده شده که بسیاری از کاربران 
بیش از فضای واقعی در اینترنت زندگی 
می کنند. مسعود صادقی ادامه می دهد: 
طبق آمــار پایــگاه DataReportal، در 
ابتدای ســال ۲۰۲۱ میــلادی، از میان 
حدود ۷ و نیــم میلیارد نفــر جمعیت 
کره زمین بیش از ۴ و نیم میلیارد کاربر 
اینترنت وجود دارد و سرعت رشد کاربران 
در اینترنت هفت برابر بیشتر از رشد کل 

جمعیت است.
وی یادآور می شــود: برپایه آمار همین 
منبع به طور متوســط کاربران اینترنت 
در ســال ۲۰۲۱ روزانه حدود ۷ ساعت 
)۶ ساعت و ۵۶ دقیقه( از زمان خود را در 

اینترنت صرف می کنند.
کارشناس ارشد رسانه و ارتباطات با تاکید 
بر اینکه امروز بسیاری از کارها تنها از راه 
اینترنت انجام می شــود و راه جایگزینی 
در محیــط واقعی ندارند، خاطرنشــان 
می کند: اینترنت همتراز آب و برق، رکن 
جدایی ناپذیر زندگی انسان امروزی است.

وی با یادآوری این موضوع که کمیسیون 
حقوق بشــر سازمان ملل ســال ۲۰۱۶ 
)۱۳۹۵( در قطعنامه ای، دسترســی به 
اینترنــت را جزئی از حقوق اولیه بشــر 
به شمار آورده اســت، توضیح می دهد: 

بسیاری از زیرساخت های مدیریت جامعه 
بر پایه اینترنت استوار شــده و اینترنت 
زیربنای اطلاع رسانی، امور اداری، خدمات 
عمومی، تولید، آموزش، بهداشت و... است 
به گونه ای که می توان گفــت اینترنت 
به دســتگاه گردش خون جامعه تبدیل 
شــده اســت از همین رو اختلال جدی 
در اینترنت ممکن اســت به یک فاجعه 

انسانی بینجامد.
  برنامه ریزی برای بهره برداری 
درست از اینترنت ضروری 

است نه حذف آن
به گفته صادقی، کشورهای پیشرفته از 
ســال ها پیش برای بهره برداری درست 
از اینترنت برنامه ریزی کرده اند به عنوان 
نمونه کشور هلند از سال ۱۹۹۲ وزارت 
اینترنت دارد. بر پایه اعلام مرکز توسعه 

تجارت الکترونیــک وزارت صمت ایران 
هم مشاغل رســمی اینترنتی در ۶ ماهه 
نخســت ســال ۱۴۰۰ به ۸۹ هزار عدد 
رسیده اســت. وی خاطرنشان می کند: 
البته این آمار کسب و کارهای مجوزدار 
اســت و می دانیم بســیاری از کسب و 
کارهای اینترنتی بی نیاز از دریافت نماد 
تجارت الکترونیک به کمک درگاه های 

پرداخت واسط، فعالیت می کنند.
این کارشــناس ارتباطات، با اشــاره به 
صحبت های اخیر ســخنگوی اتحادیه 
کســب و کارهای مجازی درباره تعداد 
کسب وکارهای ایرانی فعال در اینستاگرام 
که عنوان کرد برآوردها نشــان می دهد 
بیش از ۳۰۰ هزار نفر در اینستاگرام کسب 
و کار دارند، یادآور می شود: خاطرم هست 
سال گذشته وقتی صحبت از فیلترینگ 
اینستاگرام شــد، علی ربیعی سخنگوی 
دولت دوازدهم کــه روزگاری وزیر کار 
بود در یادداشــتی اعلام کرد فیلترینگ 
اینســتاگرام یعنی بیــکاری و فقر یک 
میلیون نفر ایرانی، استدلال او این بود که 
دســت کم ۱۱۵ هزار صفحه اینستاگرام 
وجود دارد که درآمد خانوارهایی را تأمین 
می کند. به گفته وی، بنابراین حتی اگر 
هر صفحه درآمد ۲ نفر یــا ۲ خانواده را 
تأمین کند؛ یعنی ۲۳۰ هزار خانواده یعنی 
چیزی حدود ۹۵۰ هزار نفر ایرانی وابسته 
به اینستاگرام اســت. حالا شما در نظر 
بگیرید بسیاری از آن ها زنان سرپرست 
خانوار یا افراد کم توان و با محدودیت های 

جسمی هستند.
صادقی تاکید می کنــد: وقتی اینترنت 
همتراز آب و برق حکم دستگاه گردش 
خون جامعه را پیدا کرده پس بهتر است 
از آن حفاظت کنیم و به فکر سیستم های 
پشتیبان همچون برق اضطراری برای آن 
باشیم تا پیوستگی جریان حیات جامعه 

را تضمین کنیم. 

ادامه از صفحه یک...
 آیا مردان مبتلا به ریزش مو مستعد به 

کووید 19 هستند؟
محققان متوجه شده اند که مردان مبتلا به آلوپسی 
آندروژنیک بیشتر از ســایر مردان هم سن و سال 
خود مبتلا به بیماری کووید ۱۹ شدید می شوند. 
آن ها بــرای تعیین علت اصلی به زمان بیشــتری 
احتیاج دارند، اما این ارتباط برای افرادی که ریزش 
مو دارند نگران کننده اســت. اطلاعات کافی برای 
اثبات گفتن این نکته کــه مردانی که ریزش موی 
شدیدتری دارند ممکن اســت بیشتر در معرض 
ابتلا به کووید ۱۹ باشــند، وجود دارد. با توجه به 
آنچه گفته شــد، باید توجه داشت که این ها همه 
مطالعات مشاهده ای در ابعاد محدود و کم هستند. 
این اطلاعات باید بیشتر مورد بررسی قرار گیرند تا 

بتوانیم نتیجه قطعی بگیریم.
 اگر کووید 19 نباشد، چه چیز دیگری 

باعث ریزش مو است؟
ریزش موی تلوژن افلوویوم تنها با استرس فیزیکی، 
مانند مبارزه با یک بیماری شدید، ایجاد نمی شود. 
این عارضه می تواند با استرس عاطفی که این روزها 
بسیاری از ما بیشــتر اوقات آن را تجربه می کنیم، 
نیز تحریک شود. حتی اگر اتفاق ناراحت کننده ای 
مانند از دست دادن عزیزی را تجربه نکرده اید نیز 
استرس ناشی از این بیماری همه گیر کرونا ممکن 
است برای ریزش مو کافی باشــد. به همین دلیل 
اســت که پزشــکان ریزش مو را حتی در افرادی 
که مبتلا به کرونا ویروس نیســتند نیز مشــاهده 
می کنند. همچنین دلیل بر شدیدتر شدن ریزش 
مو اســت. )این امر به ویژه در مورد زنان ۴۰ تا ۵۰ 
ساله که بیشتر احتمال دارد دچار ریزش موی تلوژن 

افلوویوم شوند صدق می کند.(
اما این تنها علت ریزش مو نیســت. ریزش بیشتر 
موها می تواند عوارض جانبی برخی داروها، نشانه 
کمبود ویتامین یا مشــکل تیروئید یا حتی اولین 
علامت طاســی الگوی مردانه )معروف به آلوپسی 

آندروژنیک( باشد.
 ریزش موی مربوط به کووید 19 چگونه 

کنترل می شود؟
تحقیقات در مورد کووید ۱۹ هنوز به پایان نرسیده 
است، بنابراین زمان زیادی طول می کشد تا بتوانیم 
به طور قطعی بگوییم آیا بیماری کووید ۱۹ باعث 
سریع تر شدن ریزش موها می شود یا خیر. اما این 
بدان معنا نیست که شــما باید برای درمان ریزش 
مو صبر کنید، بلکه باید به دنبال درمان های ایمن 
و مؤثر باشــید. اگر فکر می کنید ممکن اســت به 
کووید ۱۹ مبتلا باشــید و قبل از شــروع هرگونه 
درمان جدید، حتماً با پزشک خود مشورت کنید. 
چه ریزش موهای شما ناشــی ازکووید ۱۹ باشد، 
چه ناشی از استرس بیماری همه گیر یا چیز دیگر، 
احتمالاً سوال تان این اســت که چگونه می توانم 
ریزش مو را متوقف کنم؟ خوشــبختانه در مورد 
ریزش موی تلوژن افلوویوم، تنها کاری که باید انجام 
دهید این است که منتظر بمانید. این نوع ریزش مو 
برای اکثر افراد موقتی است و معمولاً طی ۶ ماه خود 
به خود برطرف می شود. هیچ راهی وجود ندارد که 
بدانید آیا استرس ناشی از کووید مدت زمان انتظار را 
طولانی می کند یا خیر، اما می توانید مطمئن باشید 
که موهای شما بالاخره به میزان طبیعی ریزش مو 
باز می گردد. ما می دانیم که ممکن اســت منتظر 
ماندن دقیقاً همان چیزی نباشید که می خواهید، 
بشنوید بنابراین مواردی وجود دارد که می توانید 
برای سرعت بخشیدن به روند انجام دهید. مهم ترین 
و بدیهی ترین کاری که می توانید انجام دهید این 
است که استرس خود را مدیریت کنید، اما گفتنش 
راحت اســت. ورزش منظم و  یــک رژیم غذایی 
متعادل با مقدار زیادی پروتئین نه تنها به کنترل 
استرس کمک می کند، بلکه به رشد موهای شما نیز 
کمک می کند. مصرف مکمل هایی مانند بیوتین نیز 
می تواند مفید باشد. در صورتی که مشکل بیش از 
شش ماه طول کشید، به پزشک متخصص پوست 
مراجعه کنید. همچنین اگر ریزش موهای شما با 
بثورات، پوسته پوسته شدن یا خارش همراه است، 
می تواند نشان دهنده یک مشکل متفاوت باشد و 
باید به پزشک مراجعه کنید. در موارد نادر، بیماران 
می توانند مبتلا به تلوژن افلوویوم مزمن شــوند، 
که بیش از شــش ماه به طول می انجامد. در این 
صورت، متخصص پوست ممکن است دارویی مانند 
ماینوکســیدیل یا تزریق پلاسمای غنی از پلاکت 

)PRP( پوست سر را تجویز کند.
ماساژ پوست ســر: صبح خود را به محض بلند 
شدن با ماساژ روغن شروع کنید. این کار در سلامت 

موهای شما بسیار مؤثر خواهد بود.
مراقب خورد و خوراکتان باشید: شروع روز باید 
خیلی خوب باشد. به یاد داشته باشید رژیم غذایی 
خوب به بهبود سریع شما کمک می کند، و انرژی 

را به بدن تزریق می کند و ما را سالم نگه می دارد.
ورزش کنید و تمرینات سبک انجام دهید: 
اگر از ریزش مو رنج می برید، ورزش و پرانایاما را در 
برنامه روزانه خود قرار دهید. این امر باعث تسریع 

بهبودی شما و رهایی از ریزش مو می شود.
ماینوکسیدیل: در صورتی کــه موارد بالا کافی 
نیست، سعی کنید ماینوکسیدیل را امتحان کنید، 
یک داروی بدون نسخه برای طاسی الگوی مردانه 
تأیید شده اســت که یک درمان مؤثر برای تلوژن 
افلوویوم نیز اســت. همان طور که ممکن اســت 
حدس بزنید، داشــتن ریزش مو با الگوی مردانه 
مواجه شدن با تلوژن افلوویوم را بدتر می کند، زیرا 
موهای از دست رفته در اثر تلوژن افلوویوم می توانند 
نسبت به قبل نازک تر شــوند. شروع هرچه زودتر 
ماینوکسیدیل این احتمال را کمتر می کند. زنان 
همچنین می توانند ماینوکسیدیل را با خیال راحت 
تا زمانی که باردار یا شیرده نیستند، استفاده کنند.
news.abplive.com :منبع
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چین با سینوفارم و آمریکا با فایزر در  
رقابت هستند!

 واکسیناسیون کودکان 
زیر ۱۲ سال

نوشین رواقی / گروه جامعه
news@ naslefarda.net 

این روزهــا و در حالی که با افزایش ســرعت 
واکسیناســیون ضد کووید-۱۹ کشــورهای 
بیشتری در جهان کار واکسینه کردن دست کم 
۷۰ درصد افراد بزرگسال خود را تمام کرده اند، 
یا در حال اتمام آن هســتند، واکسیناســیون 
رده سنی زیر ۱۲ ســال و انتخاب دوز واکسن 
مناســب برای آن ها رفته رفته به موضوع بحث 
و اولویت کشــورها تبدیل شــده است. این در 
حالیســت که در کشــورمان ایران این مسئله 
کمتر با تردید همراه شــد و آنچــه از اخبار و 
پیرامون بر می آیــد وضع کوچک ترهای ایرانی 
برای واکسن از بزرگ ترها بهتر است.ظهور سویه 
دلتای ویروس کرونا که قدرت سرایت بیشتری 
دارد و همین طور لزوم بازگشــایی مدارس در 
محیطی امن دولت ها را مجاب کرده اســت که 
واکسیناســیون کودکان را جدی تــر بگیرند. 
اما استراتژی کشورها چیســت و هر کدام چه 

واکسنی را انتخاب کرده اند؟
 ســازمان جهانی بهداشت چه 

می گوید؟
در ماه های اخیر ســازمان بهداشــت جهانی 
)WHO( تأکید کرده اســت که ایمن ســازی 
جمعیت بزرگســال کشــورهای فقیر فوریت 
بیشتری از واکسیناسیون کودکان و نوجوانان 
در کشــورهای ثروتمند دارد و از کشــورهای 
بزرگ غربی خواسته اســت واکسن های خود 
را بیشتر به کشــورهای فقیر و در حال توسعه 
اختصاص دهند. با این حال این سازمان درباره 
واکسیناســیون کودکان به لحاظ علمی اظهار 
نظر قاطعی نکرده و گفته است این مسئله منوط 
به »تحولات اپیدمیولوژیک و شواهد مربوط به 
ایمنی و کارایی واکســن در این گروه ســنی« 
است. به لحاظ علمی سازمان جهانی بهداشت 
تنها واکســن فایزر را برای رده سنی ۱۲ تا ۱۸ 
سال تأیید کرده و تا کنون هیچ واکسن کرونایی 
را برای کودکان زیر ۱۲ ســال مجاز تشخیص 

نداده است.
 واکسن فایزر، مجاز برای کودکان 

زیر 1۲ سال؟
شرکت تولید واکسن فایزر می گوید داده های 
آزمایشات بالینی اش بر روی ۲ هزار کودک بین 
۵ تا ۱۱ سال مثبت بوده و آن ها را برای دریافت 
مجوز نهایی به آژانس دارویــی ایالات متحده 
داده است. فایزر اعلام کرده است که برای این 
گروه سنی دوز واکســن را به ۱۰ میکروگرم در 
هر تزریق کاهش داده اســت )یعنی سه برابر 
کمتر از دوز استاندارد(. بنابر گفته این شرکت، 
نتایج نشان می دهد که این ترکیب ایمنی خوبی 
در کودکان خردســال ایجاد کرده که به لحاظ 
اثرگذاری قابل مقایســه با افراد بین ۱۶ تا ۲۵ 
سال است. سازمان غذا و داروی آمریکا هنوز این 
داده ها را تأیید نکرده اما در صورت تأیید که در 
جلسه اواخر ماه اکتبر درباره آن تصمیم گیری 
خواهد شد، واکسیناسیون ۲۸ میلیون کودک 

در آمریکا می تواند شروع شود. 
در دیگر کشورها اسرائیل اما در پایان ماه ژوئیه 
تصمیم گرفت واکسیناسیون کودکان ۵ تا ۱۱ 

ساله را با استفاده از واکسن فایزر انجام دهد.
در همین حال بریتانیا گفته است در حال حاضر 
هیچ برنامه ای برای واکسیناســیون کودکان 
زیر ۱۲ سال ندارد. فرانســه، دانمارک، آلمان، 
ایرلند، ایتالیا، اسپانیا و لهســتان نیز از جمله 
کشورهای اتحادیه اروپا هستند که کمپین های 
واکسیناسیون خود را برای کودکان ۱۲ تا ۱۵ 
ساله آغاز کرده اند، اما در مورد زیر ۱۲ سال هنوز 
تصمیمی نگرفته انــد هرچند به طور قاطع هم 
واکسیناسیون کودکان خردسال را رد نکرده اند.
 واکسن های چینی برای کودکان؟

چین نخست در ماه ژوئن برای استفاده 
از واکسن ســینوواک جهت کودکان ۳ تا ۱۷ 
سال مجوزی اضطراری صادر کرد. این واکسن 
هرچند برای بزرگسالان در بیش از ۵۰ کشور 
جهان تأیید شده، اما تا کنون فقط چین آن را 

برای کودکان بالای ۳ سال مجاز شمرده است.
علاوه بر ســینوواک، در اواخر ماه ژوئیه چین 
مجوزی مشابه برای اســتفاده از واکسن دیگر 
تولید خود، به نام ســینوفارم، در این رده سنی 
صادر کرد. مقامات تولیدکننده واکسن سینوفارم 
می گویند آزمایشــات بالینــی نتایج مطلوبی 
نشان داده و در کودکان نیز به اندازه بزرگسالان 
ایمنی ایجاد کرده است. با این حال هنوز نهادی 
بین المللی نظیر سازمان جهانی بهداشت کاربرد 

این واکسن برای کودکان را تأیید نکرده است.

 گزارش خبری

تشکیل هیئت های اندیشه ورز در همه بخش های شهرداری تهرانمعرفی هیئت رئیسه کمیسیون حمایت از کاربران فضای مجازی
خانه ملت: اعضای هیئت رئیسه کمیسیون مشترک طرح حمایت از کاربران در فضای مجازی مشخص شدند. اعضای هیئت 
رئیسه کمیسیون مشترک طرح حمایت از کاربران در فضای مجازی مشخص شدند که بر این اساس رضا تقی پورانوری نماینده 
مردم تهران به عنوان رئیس، سیدعلی یزدی خواه دیگر نماینده مردم تهران به عنوان نایب رئیس اول و حسن نوروزی نماینده 

مردم رباط کریم و بهارستان به عنوان نایب رئیس دوم انتخاب شدند.
همچنین لطف اله ســیاه کلی نماینــده مردم قزویــن، آبیک و البرز به عنوان ســخنگو و بیــژن نوباوه وطــن نماینده مردم 
 تهــران و مهــرداد ویــس کرمــی نماینــده خرم آبــاد و چگنــی بــه ترتیــب دبیــران اول و دوم ایــن کمیســیون 

شدند.

همشهری آنلاین: سخنگوی شورای شهر تهران از تشکیل هیئت های اندیشه ورز در همه بخش ها و پهنه های فعالیتی شهرداری 
تهران خبر داد.

علیرضا نادعلی در پایان جلسه هم اندیشی اعضای شورای شهر با شــهردار تهران در تشریح آنچه که در این جلسه مورد بحث و 
بررسی قرار گرفته است، گفت: در این جلسه شهردار تهران به همراه شهرداران مناطقی که تازه منصوب شدند حضور پیدا کردند 
و با اعضای شورا با هدف آشنایی بیشتر به گفت وگو پرداختند. وی افزود: در این جلسه نکاتی در مورد روندهای کلی شهرداری 
توسط اعضا مطرح شد و در خصوص برخی موضوعات ریزتر در برخی مناطق و سازمان ها بحث و گفت وگو انجام شد و نهایتاً موضوع 

توسط شهردار پاسخ داده شد.

عکس خبر 

در میان افراد فعال در ستاد بزرگداشت سردار سرلشکر شهید 
محمود کاوه و ۳۰ شهید عملیات کربلای ۲ خراسان جنوبی از 
همه نسل ها دیده می شود، از دهه شصتی ها تا دهه هشتاد و حتی 
دهه نودی ها. با دست خالی اما دلی پر از عشق و محبت شهدا 
هرکدام بخشی از کار را به عهده گرفته اند تا در گرامیداشت شهدا 
نقشی داشته باشند و به پیام مولا و مقتدایشان عمل کنند که 
رهبر انقلاب فرمودند: »امروز فضیلت زنده نگه داشتن یاد شهدا 
کمتر از شهادت نیست«. 
محسن نوفرستی / خبرگزاری مهر

پلیسخانه ملت

خانه ملت: سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی، به تشریح دلیل پیشنهاد مجلس برای 
تبدیل طرح ساماندهی کارکنان دولت به لایحه پرداخت. مجید انصاری در تشریح روند تبدیل طرح ساماندهی 
کارکنان دولت به لایحه در سازمان اداری و استخدامی کشور، گفت: در گذشته بعد از اینکه کلیات این طرح در 
جلسه کمیسیون به تصویب رسید، کمیته ای تخصصی برای بررسی جزئیات آن به ریاست آقای عباس گودرزی 
تشکیل شد. نماینده ممسنی و رستم در مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: بر اساس بررسی هایی که در این 
کمیته صورت گرفت پیشنهاد شد که حدود ۲۶ نوع قرارداد استخدامی که در ادارات و سازمان های مختلف 
وجود دارد تنها در قالب دو نوع استخدام پیمانی و رسمی یا موقت و دائمی باشد که البته اینکه کدام یک از این 
دو عبارت برای دو نوع استخدام در ادارات و ســازمان ها وجود داشته باشد تفاوت ماهیتی زیادی ندارند. وی 
تصریح کرد: ما در جلسه کمیسیون از رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور دعوت کردیم تا نظر دولت نیز 
پیرامون این طرح مطرح شود، از سوی دیگر چون رهبر معظم انقلاب اسلامی تاکید فرمودند که مجلس تلاش 
کند مصوبات مجلس لایحه محور باشد، بنابراین از این سازمان خواستیم تا برای ساماندهی کارکنان دولت 
به مجلس لایحه بفرستد. این نماینده مردم در مجلس یازدهم، تاکید کرد: در نهایت دولت هم یک فرصت 
دو ماهه ای خواست تا این موضوع را در قالب لایحه به مجلس تقدیم کند و کمیسیون هم با تعیین مهلت ۴۵ 
روزه موافقت کرد و قرار شد در اثنای این مدت کمیته ای مرکب از اعضای کمیته ویژه ای که برای بررسی طرح 
ساماندهی کارکنان دولت در مجلس تشکیل شده بود و افرادی که توسط سازمان اداری و استخدامی کشور 

معرفی شوند این موضوع را مورد بررسی قرار دهند تا در موعد مقرر لایحه به مجلس ارسال شود.

همشهری آنلاین: رئیس پلیس بین الملل ناجا با تاکید بر ضرورت ایجاد دیپلماسی انتظامی گفت: دیپلماسی 
انتظامی جزو مواردی است که به شدت دنبال آن هســتیم تا از طریق ایجاد این فرصت منافع کشور را در 
حوزه های نظامی تأمین کنیم. سردار هادی شــیرزاد رئیس پلیس بین الملل ناجا در مورد خدمات پلیس 
بین الملل گفت: هدف از تشکیل این سازمان این است که اگر جرمی در کشوری رخ داده و مجرم فرار کرده 
و به خارج از کشور رفته است، بتوان مجرم را در هر کشوری که ساکن شده دستگیر و به کشورش که محل 
وقوع جرم است استرداد کرد. وی افزود: اینترپل یک سازمان بین المللی است و به اعتقاد کارشناسان نخستین 
سازمان بین المللی از نظر تعداد عضو است و نزدیک به ۱۰۰ سال است که این سازمان فعالیت خود را آغاز 
کرده و ایران جزو نخستین کشورهایی است که حدود ۶۰ سال با این مجموعه همکاری دارد. سردار شیرزاد 
در مورد استرداد محمودرضا خاوری یکی از اخلال گران کلان نظام اقتصادی کشور که به کانادا متواری شده 
است، تصریح کرد: استرداد وابسته به روابط دیپلماتیک و قضایی کشورهاست و برای این مجرم به رغم صدور 
اعلان قرمز و دستگیری و برگزاری دادگاه حکم استرداد صادر نشده است و همچنان پیگیری ها برای استرداد 
وی ادامه دارد. سردار شیرزاد همچنین به دستگیری »الکس« سرکرده بزرگ ترین باند قاچاق دختران ایرانی 
اشاره کرد و افزود: علاوه بر دستگیری الکس در این پرونده ۹ نفر از ا فراد این باند در داخل و خارج از کشور 
دستگیر و تحویل مراجع قضایی شدند. رئیس پلیس بین الملل ناجا در خاتمه بر ضرورت ایجاد دیپلماسی 
انتظامی تاکید کرد و گفت: اساس کار پلیس ها طرحی تعاملی و ارتباطاتی است که با هم دارند و گاهی به 

دلایل مختلف تعاملات کشورها می تواند به گرمی قبل نباشد ولی تعاملات انتظامی می تواند گرم باشد.

سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی مطرح کرد:
دلیل پیشنهاد مجلس برای تبدیل طرح ساماندهی کارکنان دولت به لایحه

رئیس پلیس بین الملل ناجا خبر داد:
دستگیری سرکرده بزرگ ترین باند قاچاق دختران ایرانی

 عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: با کاهش برداشت از آب های زیرزمینی و تغییر نوع 
کاربری از زمین می توان نسبت به مهار فرونشست و فروچاله ها در اصفهان امیدوار بود. حسینعلی 
حاجی دلیگانی با اشاره به سفر علی نیکزاد ثمرین به اصفهان اظهار کرد: ایشان به قصد شرکت در 
یادواره شهدای شهر سین به اصفهان سفر کردند که به اتفاق برخی از مسئولان کشوری و استانی از 
پروژه های در حال ساخت منطقه برخوار نیز بازدید به عمل آوردند. وی در ادامه با اشاره به موضوع 
فرونشست زمین در اصفهان افزود: نیاز اســت که قبل از هر اقدامی، مسئله فرونشست زمین در 
اصفهان تبیین شود تا چاره ای اساسی برای این موضوع بیابیم. عضو هیئت رئیسه مجلس شورای 
اسلامی خاطرنشــان کرد: جریان دائمی رودخانه زاینده رود و تقویت آبخوان ها می تواند مانع از 

پیشروی فرونشست زمین در دشت های اصفهان شود. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: جدی ترین مشکل کنونی جامعه ایثارگری، اشتغال فرزندان آنان 
است که باید برای حل آن تدبیری کرد. سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی در بازدید از آسایشگاه جانبازان 
قطع نخاع امام خمینی)ره( مشهد افزود: با رفع مسئله اشتغال فرزندان جامعه ایثارگری، بخش زیادی از 
مسائل و دغدغه های اصلی این قشر نیز برطرف می شود. وی همچنین به راه اندازی مجموعه ای در بنیاد 
برای حسابرسی بخش های مالی این نهاد اشاره کرد و گفت: استان هایی که جمعیت بیشتری دارند خدمات 
بیشتری در مجموع جامعه هدف خود دریافت خواهند کرد. وی در خصوص شهدای مرزبانی گفت: به 
دنبال توسعه ارائه خدمات الکترونیک به جامعه ایثارگری هستیم، هر چند موضوع شهادت مرزبانان به 
نظر کمیسیون احراز شهادت بستگی دارد اما فرایند ارائه خدمات الکترونیکی، فعالیت ها و خدمات بهتر و 

سریع تر خواهد شد که این روند برای جامعه شهدا و ایثارگران مرزبان نیز اتفاق خواهد افتاد.

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی عنوان کرد:

مهار فرونشست در اصفهان با کاهش برداشت از آب های زیرزمینی
رئیس بنیاد شهید:

مشکل اشتغال فرزندان ایثارگران رفع می شود


